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 Rådet för 
funktionshinderfrågor 
        
   Stadsteatern – Kulturnämnden - Skönhetsrådet   

 
Protokoll nr 3 från ordinarie möte den 10 april 

2018 
 
Lokal: Kulturhuset/Stadsteatern i Vällingby.  
Rum: Dansscenen, 1 tr. upp  
Tid: 14:00 – 16:00 
   
 
Närvarande rådsmedlemmar: 
Eva Söderbärj, vice ordf. HSO/FUB 
Louise Lindström, DHR Stockholmsavdelningen 
Anita Odell, HSO/OCD-föreningen Stockholm 
Magnus Lindmark, SRF  
Gunilla Göran, DHR 
 
Närvarande tjänstemän: 
Christer Nygren, fh-rådssekreterare. 
Kulturförvaltningen/Kulturskolan Stockholm 
Olof Hanson, chef och konstnärlig ledare Kulturhuset Stadsteatern i 
Vällingby 
Anmäld frånvaro: Sven Hallberg, Anne Sjökvist och 
Ronald Hallgren 
  

1. Sammanträdets öppnande och godkännande av 
dagordningen. 
Eva Söderbärj vice ordföranden, hälsade välkommen och 
öppnade mötet och därefter godkändes dagordningen. 

Olof Hanson chef för Kulturhuset/Stadsteatern, Västerorts 
kulturhus, hälsade alla varmt välkomna. Olof berättade att 
verksamheten och det nyrenoverade huset öppnade 2016. 



 

 

 

Huset rymmer och spänner över flera verksamhetsområden 
inom det konstnärligt pedagogiska områdena. Man har 3-4 
egna produktioner per år, även kretsteatern gästspelar här med 
sina föreställningar. En aktivitet som efterfrågas starkt är 
Dancehall, regelbundna träningspass med ca 70 deltagare per 
tillfälle, alla workshops är befriade från avgifter, vilket gör att 
trösklarna för att delta är reducerade. Streetgäris huserar också 
i huset och har dialogmöten om olika kulturella uttryck, olika 
etniska grupper möts och utbyter erfarenheter. Man anordnar 
lyssnarserien ”Tala med”. Det man önskar utveckla är att 
skapa aktiviteter även för äldre från 65+. Totalt jobbar 8 
personer som fast anställda, sen tillkommer tillfälligt inhyrd 
personal utifrån olika produktionsbehov. Man samarbetar med 
AMF:s Jobbtorget. 

Även föreningslivet erbjuds att genomföra sina möten här. 
Målgruppen är ungdomar mellan 15-25 år. Ledstjärnan i allt 
arbete är att skapa delaktighet, att få till ett aktivt medskapande 
med ungdomarna. Exempelvis jobbar man nu med 
Smedhagsskolan och tillsammans med eleverna på skolan 
skriva och gestalta en pjäs som har namnet: ”En dag”. 
Ursprungligen hade huset namnet Trappan och uppfördes 1956 
och drevs då av en medborgarförening som fungerade som en 
paraply organisation för övrigt föreningsliv i Västerort.  

 

2. Uppföljning av föregående protokoll. Val av justerare. 

Mötesprotokollet från den 27 februari godkändes, med 
tillägget att en felstavning rättades till. Protokollet lades 
därefter till handlingarna. 

 Anita Odell utsågs till att justera dagens protokoll. 
 Rådet önskar information, om  Stadens nya digitala system 

kallat ”E.Doc”. 
 Stadsmuseets öppnande är senarelagt till den 1 mars vilket 

betyder att utställningarna skjuts fram till november 2018-
tidigast. 

 Medborgarhuset, renoveringsarbetena i huset har medfört 
en avsevärd fördyrning av hela projektet. Beslut om 
kommande tidsplan och entreprenör väntas i 
fastighetsnämnden i december. Återflytt av de kulturella 
verksamheterna som KUF bedriver på en yta av 3100kvm 
beräknas till 2020. 
Kulturskolan har erbjudits, i kommande förslag rum, endast 
för teaterverksamheten och bild och form. De övriga 
verksamheterna och aktiviteterna inom; musik, och dans 



 

 

 

kommer med en ny lösning förläggas till Söderhallarnas 
lokaler. 
 

  3.   Förslag på ny ordförande för rådet  
Rådet ansåg att valet av ny ordförande lämpligen skjuts till 
mötet i juni. Detta pga. att många ledamöter i rådet är nya och 
alla har inte lärt känna varandra tillräckligt, till detta kan även 
läggas att två ledamöter inte hade möjlighet att närvara vid 
dagens möte. 

 
 

4. Synpunkter på lokaler och handlingars tillgänglighet.  
Rådet kunde konstatera att tillgängligheten till lokalerna är 
god. Hissen och toaletterna helt ok, dock konstaterades att 
akustiken i möteslokalen, stördes av ett ihållande fläktljud. 
Kontoret som är beläget högst upp i huset är inte tillgängligt 
för rörelsehindrade personer. Det saknas kontrasterande tejp på 
och vid trapporna, även stolpen utanför entrén bör 
färgmarkeras så att synskadade kan undvika att gå in i den. 
Rådet rekommenderade också ledningen för huset att 
undersöka om man kan installera ledstråk. 

 
5. Rättelser från föregående protokoll 

Mötet noterar att en felskrivning smugit sig in i  protokollet 
från den 27 februari 2018. Detta är nu rättat. 

 
 

6. Uppföljningsfrågor 
Rådet önskar se en uppföljning på den rapport som Gunnar 
Häger genomfört med avseende på tillgängligheten på 
Stadsmuseet. Magnus Lindmark kontaktar Hans Öjemyr och 
undersöker vilka åtgärder man vidtagit. 
Balanslistan gicks igenom och rådet kommer undersöka vilka 
verksamheter som erbjuder pictogram, resultatet redovisas på 
nästkommande möte. 
Christer redogjorde för framtiden för Stockholms 
melodifestival och som det ser ut nu så kommer N-malms 
stadsdelsnämnd och förvaltning tillsammans med Kulturskolan 
Stockholm ta fram en lösning som innebär att ”mellot” kan 
säkras inför framtiden.  
Rådet ska till nästa möte fastställa vilka indikatorer man vill 
utgå ifrån för att säkerställa att tillgänglighetsfrågorna beaktas 
i ännu större omfattning. Följande indikatorer och områden 
enades man om: Budgeten och VP för 2018 kopplade till 
målen i det nya programmet för tillgänglighet, ”Ett Stockholm 



 

 

 

för alla”. Rådet tar fram indikatorer, till nästa möte, för 
kommande ombyggnadsprojekt: Asplundhuset, 
Medborgarhuset, Kulturskolan i Husby, Stadsmuseet. 
Digitaliseringen av offentliga handlingar fortsätter. 
Rådet önskar få information från KUF beträffande 
kompetensförsörjningsplanen med betoning på vilka 
utbildningar, i funktionsnedsättningsfrågor, som planeras 
genomföras. Man önskar också se en uppföljning av detta. 
Rådet önskar i god tid få ta del av ritningar inför pågående och 
kommande ombyggnadsprojekt, detta för att kunna inkomma 
med synpunkter på underlagen. 
 

7. Ärenden till kulturnämndens sammanträde den 17 april. 
Christer redogjorde för kommande ärenden till 
Kulturnämnden.  

 Rådet vill föreslå nämnden att undersöka om det är 
möjligt att inrätta en tjänst/funktion för att underlätta 
implementering av stadens nya program för 
funktionshinderfrågor, Ett Stockholm för alla. Förslaget 
är en biträdande till nuvarande 
funktionshinderombudsman. 

 Rådet läser igenom VP 2018 för KUF och kommer med 
synpunkter senast till nästa möte. Gäller även punkten 
som behandlar nya reglementen för stadsdelarna och 
fackförvaltningarna. 

 Rådet enades om att begränsa antalet frågeställningar 
till 2-3 st. vid mötet med nämnden den 22 maj. Vi har 
bara 30 min till förfogande och bättre att begränsa och 
fördjupa frågeställningarna. Rådet kommer senast den 
15 maj ha enats om vilka frågor man önskar ställa till 
nämnden. 

 
  

8.  Ombyggnadsprojekt. 
Rådets vilja är att besöka och ta del av, i god tid, nedan    
planerade ombyggnadsprojekt. Viktigt att kulturförvaltningens 
egna lokaler uppfyller kriterierna för 
tillgänglighetsanpassning. 
Rådet ser gärna att i samband med framtagandet av nya 
ritningar för kommande ombyggnadsprojekt att, vi tillskapar 
en workshop kring hur man kan se, tolka och påverka 
utformningen av lokalerna och verksamhetsinnehållet. 
Detta kan med fördel göras tillsammans med representanter 
från arkitektutbildningen vid KTH. 



 

 

 

 Skärholmens biblioteks  nya entré samt café är senarelagt till 
1 augusti. Vi bör kolla upp hur det funkar ur 
funktionshinderperspektiv. 

 Kulturskolan i Vällingby öppnar i nya lokaler inne i 
gallerian 1 januari 2018. 

 Planerna  för ny lokal till Kulturskolan i Husby ligger för 
beredning, eventuellt blir det en återremiss. 

 Årsta bibliotek och kulturskola väntar på en ombyggnad. 
Byggnaderna är K-märkta. 

 Norra Djurgårdsstadens kommande  kulturskola och 
bibliotek, som väntas öppna under 2019, utökas eventuellt 
med en lokal som kan hyras ut till föreningslivet.  

 Stadsmuseet beräknas öppna för allmänheten, tidigast 
november 2018. 

 Liljevalchs befintliga  byggnad beräknas vara klar i början 
av  2018 och tillbyggnaden vara klar i april 2020. 

 I arbetet med Medborgarhuset ser man nu över 
kostnadsbilden. Vilket kan komma att medföra att 
kommersiella aktörer prioriteras som hyresgäster. 

 
9. Rapporter 

Gunilla Göran informerade och föreslog att den tidigare 
checklistan för bedömning av lokalernas tillgänglighet, åter 
aktualiseras. Gunilla mailar ut den till samtliga 
rådsmedlemmar. 

 
10. Nästa möte 

   Nästa ordinarie rådsmöte blir tisdag den 15 maj 2018,  
Kl. 14.00-16.00. Lokal meddelas senare. 
Förmöte kl. 13:30-14:00      
Rådsmedlemmarna uppmanades att skicka förslag på 
möteslokal till Christer  
 Vi träffar kulturnämnden den 22 maj, samling i 

receptionen i Stadshuset, senast kl. 15:00 
  

11.     Övriga frågor och frågor som inte fått något svar 
 Anita framförde ett förslag på att rådet delar upp ansvaret i 

de olika programpunkterna eller fokusområdena som 
beskrivs i det nya programmet för tillgänglighet. 

 Diskussion om vi inte skulle erbjuda nämnden och eller 
berörda tjänstemän en kort utbildning i frågor som rör 
funktionsnedsättningar, kanske en film som kortfattat 
beskriver det utvecklingsarbete som är på gång inom olika 
områden. 



 

 

 

 Anita berättade kortfattat om en idé om kultur på recept. 
Förslaget bifogas detta protokoll för genomläsning och 
synpunkter. 

 Man önskar också en grundläggande utbildning i hur man 
använder iPads. (Christer ansvarar för att någon från KUF 
IT avd. besöker oss). 

 Att frågor som inte besvarats under punkt 7 (8) automatiskt 
tas bort efter 6 månader.  
 

 
 

Balanslista 2018 

Ärende Ansvarig 
Tidsplan/ 
kommentar 

 Gå in på jämför Stockholm -
http://www.stockholm.se/jamfor. 
Tillgängligheten presenteras 
med 9 olika ikoner per 
verksamhet. Finns det s.k. 
pictogram till varje verksamhet? 
Info om upplägget. 

Rådet 
 
 
 
 
Sekreteraren 

fortlöpande 

Vilka är tillgänglighetskonsulter 
på Stadsmuseet? 

Tillgänglighets 
konsult, Gunnar 
Häger 

23 januari 

Följa Stadsarkivets bygge i 
Liljeholmen. 
Information om bygget 
Studiebesök i Liljeholmen 

  Rådet 

 Under våren -18 
Peeter Mark bjuder 
in. 
  

Bjuda in representanter för 
Parkteatern 

Sekreteraren 

Klart Sissela Kyle tar 
emot oss måndag 4 
juni lokal meddelas 
senare 

Hur ska rådet samarbeta med 
Kulturnämnden? 

 Rådet  
 
 
 
 

Fortlöpande kontakt 
med och bevaka 
”Tjut” tillsammans 
med b.la, 
Kulturstrategiska 
avdelningen 
Enheten, på KUF. 
 

Bevaka ombyggnad av 
Medborgarhuset. 

Lokalstrateg,  
Kulturförvaltningen
PO Törnqvist 

Från jan -18 och 
framåt 



 

 

 

 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

Framtagande av aktiviteter och 
indikatorer kopplade till målen i 
programmet för delaktighet 
gällande VP 2018. 

Rådet 

Under våren -18 
Förslag till 
aktiviteter/indikatorer 
fastställs 

 
 
Eva Söderbärj vice ordf.       Anita Odell, justerare 
                      
 
 
Christer Nygren sekreterare 
 
  


